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IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

ARALIK 2019 MECLİS KONUŞMASI 
 
SAYIN BAŞKAN, 
MECLİSİMİZİN DEĞERLİ ÜYELERİ, 
KIYMETLİ KONUKLAR, 
SEVGİLİ MEDYA MENSUPLARI, 

YILIN BU SON MECLİS TOPLANTISINDA YÖNETİM KURULUMUZ ADINA HEPİNİZİ SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

KONUŞMAMA POZİTİF BİR GÖSTERGE İLE BAŞLAMAK İSTİYORUM.  

ENERJİMİZ YÜKSEK OLSUN.  

VERİLER, BU YILI YÜZDE 0.5 İLA YÜZDE 1 ARASINDA BİR BÜYÜME ORANI İLE TAMAMLAYACAĞIMIZI 
GÖSTERİYOR. 

2019 YILI BİTERKEN, EKONOMİ YÖNETİMİ, YENİ EKONOMİ PROGRAMINDA 2020 YILI BÜYÜME HEDEFİNİ 
YÜZDE 5 OLARAK DEKLARE ETTİ. 

BU BÜYÜMEYİ FİNANSE ETMEK İÇİN KREDİ KANALLARINI AÇMAK ÜZERE BAZI KRİTİK ADIMLAR DA ATILDI.  

ŞUNU SÖYLEMEK İSTERİM Kİ; YAŞADIĞIMIZ DENEYİMLER BİZE NE PAHASINA OLURSA OLSUN YÜKSEK 
BÜYÜMENİN DEĞİL, SÜRDÜRÜLEBİLİR BÜYÜMENİN ÜLKEMİZ İÇİN DAHA HAYIRLI OLDUĞUNU 
GÖSTERİYOR. 

BELKİ HEDEFTEN DAHA DÜŞÜK AMA ÜRETİM EKONOMİSİNE DAYALI SÜRDÜRÜLEBİLİR BÜYÜME, HEM 
KIRILGANLIKLARIMIZI AZALTACAK HEM DE KASLARIMIZI GÜÇLENDİRİP BİZİ ŞOKLARA KARŞI DAHA 
DAYANIKLI HALE GETİRECEKTİR. 

KIYMETLİ ÜYELER, 

KÜRESEL EKONOMİYE BAKTIĞIMIZ ZAMAN EN KÜÇÜĞÜNDEN EN BÜYÜĞÜNE TÜM ÜLKELERİN 
ÜRETİCİLERİNİ GÜÇLÜ TUTMAK VE KENDİ ÜRETİMİNİ KORUMAK İÇİN YOĞUN BİR ÇABA İÇİNDE OLDUĞUNU 
GÖRÜYORUZ. 

NİTEKİM AMERİKA İLE ÇİN ARASINDA SÜREN VE TÜM DÜNYAYI STRESE SOKAN TİCARET SAVAŞLARI, ÇİN’İN 
AMERİKA’DAN 50 MİLYAR DOLARLIK TARIMSAL İTHALAT YAPMA TAAHHÜDÜ VERMESİYLE SONA ERMİŞ 
GÖRÜNÜYOR. 

TARIMSAL ÜRETİM VE TİCARET DÜN DE ÇOK ÖNEMLİYDİ, BUGÜN DE ÇOK ÖNEMLİ VE YARIN DA ÇOK 
STRATEJİK OLMAYA DEVAM EDECEK.  

BU NEDENLE ÜLKEMİZDE 2023 HEDEFLERİNE İLERLERKEN BAŞLATILACAK NİTELİKLİ ÜRETİM 
SEFERBERLİĞİNİN MERKEZİNE TARIM VE HAYVANCILIĞI KOYMAK ZORUNDAYIZ. 

KIYMETLİ DOSTLAR, 

KÜRESELLEŞME GERİ ÇEKİLME TEHDİDİYLE KARŞI KARŞIYA OLSA BİLE, ETKİLERİNİ ÇOK UZUN DÖNEMLİ 
HİSSETMEYE DEVAM EDECEĞİZ. 

ESKİDEN SADECE TÜRKİYE’DE İSTİKRARSIZLIKTAN ŞİKAYET EDERDİK, ŞİMDİ BÜTÜN DÜNYADA BUGÜNDEN 
YARINA PEK ÇOK ŞEYİN DEĞİŞTİĞİ BİR İKLİMDE YAŞIYORUZ.  

ADAPTASYON KABİLİYETİMİZ ÇOK YÜKSEK AMA NE YAZIK Kİ KASLARIMIZ ZAYIF.  

DİREKSİYON BAŞINDA BIRAKIN UYUMAYI, DALGINLIK YAPMA LÜKSÜMÜZ BİLE YOK. 



 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

2 
 

EZBERLERİMİZİN AKSİNE, YENİ DENKLEMLER HAYATIMIZIN YENİ NORMALLERİ HALİNE GELİYOR.  

ÖRNEĞİN YAŞAYARAK GÖRÜYORUZ Kİ İHRACATIN KUR ARTIŞINA DUYARLILIĞI, ENFLASYONUN İSE KUR 
DÜŞÜŞÜNE DUYARLILIĞI GİDEREK AZALIYOR.  

EKONOMİDE TIKANIK OLAN KANALLARI AÇMAMIZ LAZIM. YILLARDIR ENDÜSTRİ 4.0’I, NESNELERİN 
İNTERNETİNİ KONUŞUYORUZ AMA ÜLKEYİ 5G TEKNOLOJİSİNE GEÇİRECEK FİBER ALTYAPISI KONUSUNDA 
EKSİKLİKLER VAR. TARIMDA TEKNOLOJİ KULLANIMI İÇİN DE HAYATİ ÖNEMDE OLAN FİBER ALTYAPISINI  
SAĞLAMAMIZ LAZIM.  

HUKUKTAN BÜROKRASİYE, EĞİTİMDEN ALTYAPIYA HER ALANDA REFORM YAPMA İRADEMİZİ CANLI 
TUTMAMIZ, TÜRKİYE’Yİ BİR CAZİBE MERKEZİ HALİNE GETİRMEMİZ İÇİN ŞART. 

KIYMETLİ DOSTLAR, 

ÜLKEMİZİN TRİLYON LİRALIK İLK BÜTÇESİ GEÇEN HAFTA MECLİS’TEN GEÇTİ, HAYIRLI OLSUN. 

2020 BÜTÇESİNDE TARIM DESTEKLERİNİN YÜZDE 36,7 ARTIŞLA YAKLAŞIK 22 MİLYAR LİRAYA ULAŞACAK 
OLMASI ÇOK SEVİNDİRİCİ.  

ANCAK KIT KAYNAKLARIMIZIN MAKSİMUM VERİMLE KULLANIMI, ÖRNEĞİN PAMUK GİBİ STRATEJİK 
ÜRÜNLERİMİZİN ÜRETİM GÜCÜNÜN ARTMASINA KATKI VERMESİ ÇOK ÖNEMLİ.  

HER ALANDA OLDUĞU GİBİ TARIMSAL DESTEKLERDE DE İNOVATİF DÜŞÜNCEYİ VE PROAKTİF YAKLAŞIMI 
DÜSTUR EDİNMEMİZ ŞART. 

DEĞERLİ ÜYELER, 

TABİ BURADA HAMMADDE TEDARİKÇİLERİMİZİN GÖREVİ REKABET EDEBİLİRLİĞİ YÜKSEK, YENİ 
TEKNOLOJİLERİN ENTEGRE EDİLDİĞİ BİR ÜRETİM SÜRECİ OLUŞTURMAK VE ŞİRKETLERİN İHTİYAÇLARINA 
CEVAP VEREBİLMEKTİR. 

YENİLİKÇİ VE TEKNOLOJİK ÜRÜNLER GELİŞTİREBİLMEK SADECE HAMMADDE TEDARİKÇİLERİMİZ İÇİN DEĞİL 
TÜM ŞİRKETLER VE HATTA ÜLKEMİZ İÇİN BİR MECBURİYET. TÜRKİYE SON YILLARDA AR-GE 
HARCAMALARININ GAYRİ SAFİ MİLLİ HÂSILA İÇİNDEKİ PAYINI ARTIRMAKTA ÖNEMLİ YOLLAR KAT ETMEYE 
BAŞLADI. 2023’TE AR-GE HARCAMALARININ MİLLİ GELİRE ORANININ YÜZDE 1,8’E ÇIKARILMASI 
PLANLANIYOR. 

BİZLER İÇİN AR-GE HARCAMALARINDAN TARIM VE GIDA SEKTÖRLERİNİN ALDIĞI PAY DA ÇOK ÖNEMLİ. 
2018 YILINDA ÜLKEMİZDEKİ TOPLAM AR-GE HARCAMALARININ SADECE YÜZDE 2’Sİ TARIM, GIDA VE 
İÇECEK SANAYİNDE GERÇEKLEŞTİRİLDİ.   

TARIMIN TEK BAŞINA ALDIĞI PAY İSE SADECE BİNDE 3 SEVİYELERİNDE. 

OYSAKİ “TARIM VE GIDA”, ULUSLARARASI PİYASALARDA EN REKABETÇİ OLABİLECEĞİMİZ SEKTÖRLER.  

BU NEDENLE TARIMDA AR-GE VE YENİLİĞİ ESAS ALAN BİR YAPIYI ZAMAN GEÇİRMEDEN OLUŞTURMAK 
ZORUNDAYIZ. 

DEĞERLİ DOSTLAR, 

BİLDİĞİNİZ GİBİ TARIM VE GIDA POLİTİKALARININ EN ÖNCELİKLİ AMAÇLARINDAN BİRİSİ 
VATANDAŞLARIMIZIN GÜVENLİ VE KALİTELİ GIDAYA ULAŞMALARININ TEMİN EDİLMESİDİR.  

BU KONUDA ÇOK BAŞARILI OLDUĞUMUZU SÖYLEMEK MAALESEF MÜMKÜN DEĞİL.  

HEPİMİZİN ZAMAN ZAMAN TÜKETTİĞİMİZ GIDALARA İLİŞKİN ŞÜPHELER TAŞIDIĞI BİR GERÇEK.  

ÖZELLİKLE TAKLİT VE TAĞŞİŞ KONUSU BİR TARAFTAN TÜKETİCİLER, DİĞER TARAFTAN DÜRÜST ÇALIŞAN 
ÜRETİCİLER İÇİN MÜCADELE EDİLMESİ GEREKEN BİR KONU.  
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GEÇTİĞİMİZ HAFTA DÜZENLENEN ZEYTİN VE ZEYTİNYAĞI SEKTÖR BULUŞMASINDA TARIM VE ORMAN 
BAKANIMIZ BU KONU ÜZERİNDE ÇOK DURDU.  

SAYIN BAKAN; “TAĞŞİŞ YAPANLARI PİYASADA YAŞATMAYACAĞIMIZI, AMAN VERMEYECEĞİMİZİ, TİCARET 
İMKÂNI TANIMAYACAĞIMIZI AÇIKLIKLA İFADE ETMEK İSTİYORUM” ŞEKLİNDE İFADESİ İLE BU KONUYA NE 
KADAR ÖNEM VERDİKLERİNİ GÖSTERDİ.  

TAKLİT VE TAĞŞİŞLE MÜCADELEDE DENETİM VE CEZALARIN YANINDA TÜKETİCİLERİMİZİN 
BİLİNÇLENMESİNİN DE BÜYÜK ÖNEM TAŞIDIĞINA İNANIYORUM.  

DEĞERLİ DOSTLAR, 

BİR YILI DAHA GERİDE BIRAKIYORUZ.  

2019 YILINI BORSAMIZ AÇISINDAN GERÇEKTEN YOĞUN VE VERİMLİ FAALİYETLER İLE GEÇİRDİK.  

BU ÇALIŞMALARDAN BİRKAÇINI SİZLERLE PAYLAŞMAK İSTİYORUM.  

SON DÖNEMİN EN POPÜLER SEKTÖRÜ OLAN “GİRİŞİMCİLİK” EKONOMİDEKİ DARALMANIN ÇIKIŞI OLARAK 
GÖRÜLÜYOR.  

GİRİŞİMCİLİK TERMİNOLOJİSİNDE “KULUÇKA” KAVRAMINI SIKLIKLA DUYAR OLDUK. 

KULUÇKA DÖNEMİ; ARAMIZDA BULUNAN YUMURTACI ÜYELERİMİZİN DE ÇOK İYİ BİLDİĞİ GİBİ, 
YUMURTALARIN ISINIP YAVRU ÇIKMASI İÇİN GEREKEN ZAMANI İFADE EDİYOR.  

BUNDAN TAM 6 YIL ÖNCE BORSAMIZ TARAFINDAN HAYATA GEÇİRİLEN ELİDAŞ VE İZLADAŞ PROJELERİMİZ 
KULUÇKA SÜREÇLERİNİ BAŞARIYLA TAMAMLADI. 

BUGÜN İÇİN ELİDAŞ %100 DOLULUĞA ULAŞTI, KÂRA GEÇTİ VE KAPASİTE ARTIŞINI KONUŞUR DURUMA 
GELDİK.  

İZLADAŞ İSE DÜNYADA TESCİLLEDİĞİ KALİTESİ İLE, ELİDAŞ’IN YANI SIRA, HEM YURTİÇİNE HEM DE 
YURTDIŞINA HİZMET İHRAÇ EDER DURUMA GELDİ. 

BENZER BİR BAŞARIYI VADELİ İŞLEM VE OPSİYON BORSASI’NDA DA YAŞAMIŞTIK.  

GİRİŞİMCİLİK VİZYONU BORSAMIZIN DNA’SINDA, YÖNETİMİMİZİN ANLAYIŞINDA VAR.  

2020 YILINDA KISACA İTTM OLARAK ADLANDIRDIĞIMIZ “İZMİR TARIM TEKNOLOJİ MERKEZİ”  VE “BORSA 
AKADEMİ” PROJELERİNİ HAYATA GEÇİRMEYİ PLANLIYORUZ. 

BU PROJELER İLE;  

 İZMİR’İ ÜLKEMİZİN TARIM TEKNOLOJİLERİ MERKEZİ OLARAK KONUMLANDIRMAK, 

 BORSAMIZI DA TARIMSAL EĞİTİM VE TARIM GİRİŞİMCİLİĞİ KONULARINDA REFERANS NOKTASI 
YAPMAK İÇİN YENİ YILDA KULUÇKAYA BU İKİ PROJEYİ YATIRIYORUZ. 

PROJELERİMİZİN LANSMANLARINI İNŞALLAH HEP BİRLİKTE YAPACAĞIZ.  

BU VESİLEYLE, YÖNETİMİMİZE VERDİĞİNİZ DESTEK İÇİN SİZLERE VE ÖZVERİYLE ÇALIŞAN BORSAMIZ 
PERSONELİNE TEŞEKKÜRLERİMİZİ SUNUYORUM. 

YENİ YILIN SİZ DEĞERLİ DOSTLARIMIZ BAŞTA OLMAK ÜZERE İZMİR’E VE ÜLKEMİZE GÜZELLİKLER 
GETİRMESİNİ TEMENNİ EDİYOR, HEPİNİZİ SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

2020 YILININ OCAK AYI MECLİSİNDE SAĞLIKLA GÖRÜŞMEK DİLEKLERİMLE SÖZLERİME SON VERİYORUM. 


